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Protokół Nr LXIV/23 

z LXIV sesji Rady Gminy Mieścisko w dniu 24 kwietnia 2023 r.  

w godzinach od 12.00 do 14.00 w sali sesyjnej Urzędu Gminy Mieścisko. 

 

Adn. 1 

LXIV sesję Rady Gminy Mieścisko otworzyła Przewodnicząca Rady Gminy – P.Kamila 

Mazurek. Na wstępie powitała Wójta Gminy – P.Przemysława Renna, radnych Rady Gminy, 

Sekretarz Gminy – P.Alicję Kędracką, Skarbnik – P.Paulinę Durak, kierownik Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Mieścisku – P.Irenę Woźniak, dyrektor Centrum Usług Wspólnych – P.Aleksandrę 

Rataj, kierownik referatu ochrony środowiska – P.Natalię Włodarczak, podinspektor ds. 

gospodarki odpadami, mecenasa – P.Michała Walkowiaka, inspektor ds. obsługi organów 

gminy – Wiesławę Kujawę, sołtysów wsi oraz informatyka – P.Piotra Mnichowskiego.  

(Lista obecności gości na sesji stanowi Załącznik Nr 1 do protokołu). 

Przewodnicząca Rady Gminy przypomniała, że sesja jest nagrywana i transmitowana, 

administratorem danych jest Gmina Mieścisko, a klauzula informacyjna zamieszczona jest w 

Biuletynie Informacji Publicznej Gminy Mieścisko i na drzwiach sali sesyjnej Urzędu Gminy. 

Adn. 2 – Stwierdzenie quorum 

Przewodnicząca Rady zwróciła się do radnych o elektroniczne potwierdzenie obecności 

na sesji, po czym stwierdziła, że na sesji na 15 radnych obecnych jest 12, co stanowi quorum, 

a zatem Rada jest prawomocna do prowadzenia obrad i podejmowania uchwał.  

(Radni nieobecni: Marta Mączyńska,  Robert Kozłowski i Rafał Borowiak) 

(Lista obecności radnych stanowi Załącznik Nr 2 do protokołu). 

 

Adn. 3 – Przedstawienie porządku obrad LXIV sesji Rady Gminy – możliwość wprowadzenia 

zmian 

Przewodnicząca Rady poinformowała, że porządek obrad sesji został dostarczony  

z wyprzedzeniem i następnie zwróciła się z zapytaniem czy ktoś wnosi do niego zmiany ? 

Do porządku posiedzenia zgłosił wniosek formalny Wójt wnosząc o rozszerzenie porządku 

obrad o 2 projekty uchwał: 

1)projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie wspólnej obsługi jednostek 

organizacyjnych Gminy Mieścisko dot. przekazania prowadzenia Kasy Zapomogowo-

Pożyczkowej przy Urzędzie Gminy – Centrum Usług Wspólnych; 

2) projekt uchwały w sprawie kontynuacji członkostwa Gminy Mieścisko w Stowarzyszeniu 

„Dolina Wełny”, działającym jako lokalna Grupa Działania; 

- radny Tomasz Kozłowski – złożył wniosek formalny o wycofanie z porządku obrad projektu 

uchwały w sprawie ustanowienia pomnika przyrody „Aleja Strzeszkowska”; 

Przewodnicząca Rady przystąpiła do przegłosowania zgłoszonych kolejno wniosków 

formalnych: 

1) o wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały zmieniającej uchwałę sprawie 

wspólnej obsługi jednostek organizacyjnych Gminy Mieścisko; 
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Radni w głosowaniu jednogłośnie przy 12 głosach „za” zdecydowali o wprowadzeniu do 

porządku obrad w/w projektu uchwały. 

(Imienny wykaz głosowania radnych stanowi Załącznik Nr 3 do protokołu). 

Następnie poddała pod głosowanie wniosek Wójta o wprowadzenie do porządku obrad 

następnego projektu uchwały w sprawie kontynuacji członkostwa Gminy Mieścisko w 

Stowarzyszeniu „Dolina Wełny”, działającym jako lokalna Grupa Działania. 

Radni w glosowaniu jednogłośnie przy 12 głosach „za” zdecydowali o wprowadzeniu do 

porządku obrad w/w projektu. 

(Imienny wykaz głosowania radnych stanowi Załącznik Nr 4 do protokołu). 

Następnie poddała pod głosowanie wniosek radnego Tomasza Kozłowskiego o wycofanie z 

porządku obrad projektu uchwały w sprawie ustanowienia pomnika przyrody „Aleja 

Strzeszkowska”; 

Radni w głosowaniu przy 10 głosach „za” 1 głosie „wstrzymującym się” oraz 1 głosie „przeciw” 

wycofali z porządku obrad w/w projekt uchwały. 

(Imienny wykaz głosowania radnych stanowi Załącznik Nr 5 do protokołu). 

Z kolei Przewodnicząca Rady odczytała porządek obrad LXIV sesji Rady Gminy po zmianach. 

1. Otwarcie sesji. 

2. Stwierdzenie quorum. 

3. Przedstawienie porządku obrad LXIV sesji Rady Gminy – możliwość wprowadzenia zmian. 

4. Przyjęcie protokołu obrad z poprzedniej sesji. 

5. Zapytania sołtysów. 

6. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 

7.Sprawozdanie Przewodniczących z pracy stałych Komisji Rady Gminy w okresie 

międzysesyjnym. 

8.Podjęcie uchwały w sprawie programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Mieścisko w 2023 roku. 

9. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie budżetu Gminy Mieścisko na rok 2023. 

10. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej na 

lata 2023-2032. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Wągrowieckiemu 

na dofinansowanie zadań z zakresu organizacji publicznego transportu zbiorowego w 2023 

roku na terenie Powiatu Wągrowieckiego. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości lokalowych nr 43/1,  

nr 43/2 i nr 43/4 w Kłodzinie. 

 

13. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie wspólnej obsługi jednostek 

organizacyjnych Gminy Mieścisko. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie kontynuacji członkostwa Gminy Mieścisko w Stowarzyszeniu 

„Dolina Wełny”, działającym jako Lokalna Grupa Działania. 

14. Sprawozdanie z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny za 2022 rok. 

15. Interpelacje i zapytania radnych 
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16. Wolne głosy i wnioski. 

17. Zakończenie. 

                                   

Adn. 4 – Przyjęcie protokołu obrad z poprzedniej sesji 

Przewodnicząca Rady poinformowała, że protokół z ostatniej sesji był do wglądu w 

biurze Rady i nikt do niego nie wniósł zastrzeżeń a zatem zgłosiła wniosek o jego przyjęcie 

bez odczytywania prosząc radnych o oddanie głosu za pomocą urządzeń elektronicznych. 

Protokół z ostatniej sesji w głosowaniu został przyjęty jednogłośnie przy 12 głosach „za”. 

(Imienny wykaz głosowania radnych stanowi Załącznik Nr 6 do protokołu). 

 

Adn.5 – Zapytania sołtysów 

W tym punkcie zabrał głos P.Marian Witucki – sołtys sołectwa Sarbia i zarazem radny 

informując, że w dniu wczorajszym odbyła się w Gołańczy  Spartakiada Sołtysów Powiatu 

Wągrowieckiego na której byli przedstawiciele sołtysów naszej gminy. Spartakiada została 

zorganizowana przez Starostwo Powiatowe i Wielkopolskie Stowarzyszenie Sołtysów w 

której brali udział sołtysi z naszej gminy – P.Marian Witucki i P.Marek Piwowarski ze swoimi 

drużynami i  drużyna z naszej gminy zajęła 3 miejsce. 

W tym miejscu biorący udział w spartakiadzie nasi sołtysi wręczyli na ręce Wójta Gminy i 

Przewodniczącej Rady okolicznościowy puchar. Ze strony przedstawicieli samorządu 

podziękowano naszym sołtysom za godne reprezentowanie Gminy Mieścisko. 

 

Adn. 6 – Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 

Wójt Gminy – Przemysław Renn przedstawił sprawozdanie ze swojej działalności w okresie 

międzysesyjnym. 

Nawiązując do ostatniego pobytu delegacji gminy Mieścisko w wyjeździe do gminy de BILT w 

Holandii Wójt wyraził wolę przedstawicieli zaprzyjaźnionej gminy holenderskiej do ściślejszej 

współpracy z naszą gminy. Jest wola po stronie tamtejszych władz  żeby realizować wspólne 

projekty. Było zapewnienie o kontynuacji rozwijającej się współpracy 

Do sprawozdania zgłosił zapytanie radny Karasiewicz o szczegóły spotkania z Komendantem 

Państwowej Straży Pożarnej ? 

Odpowiedzi na zapytanie radnego udzielił Wójt Gminy – Przemysław Renn. Rozmawiano 

bardzo ogólnie o współpracy, o tym w jaki sposób gmina wspierała Państwową Straż Pożarną 

w poprzednich latach bo obecny komendant jest na stanowisku od niedawna, o możliwości 

współpracy w przyszłości, o strukturze naszych jednostek ochotniczych i o tym na jakich 

polach możemy współpracować jako gmina z PSP. Jakeś konkretne decyzje nie zapadły ale 

bardziej intencjonalne jak ma wyglądać współpraca po bardzo dobrej współpracy z 

poprzednim Komendantem P.Dziewulskim.(BIP – transmisja obrad godz. 12.12-12.15) 

 (Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym stanowi Załącznik Nr 6 do 

protokołu). 
 

Adn. 7 - Sprawozdanie Przewodniczących z pracy stałych Komisji Rady Gminy w okresie 

międzysesyjnym. 
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Przewodniczący stałych Komisji Rady Gminy przedstawili sprawozdania z prac Komisji w 

okresie międzysesyjnym: 

- radny Witucki – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej  

Komisja od ostatniej sesji odbyła 2 posiedzenia: 

1) 14 kwietnia br. – tematem była kontrola realizacji i wykonania funduszu sołeckiego w 

Gminie Mieścisko za 2022 rok. 

Przewodniczący Komisji odczytał protokół z przeprowadzonej kontroli oraz wnioski. 

2) 19 kwietnia br. – wspólne posiedzenie komisji, którego tematem było zaopiniowanie 

materiałów i projektów uchwał na sesję; 

- radny Drożdżyński Tomasz – Z-ca Przewodniczącego Komisji Rolnictwa, Rozwoju 

Gospodarczego i Budżetu: 

Komisja od ostatniej sesji odbyła 2 posiedzenia: 

1) 12 kwietnia br. – wyjazdowe posiedzenie wspólnie z Komisją Przestrzegania Prawa, Ochrony 

Środowiska i Komunikacji, którego tematem było: Zapoznanie ze stanem nawierzchni 

wybranych dróg asfaltowych, gruntowych oraz utrzymaniem czystości i porządku przy drogach 

gminnych, parkach, skwerach oraz zwrócenie uwagi na podorywanie dróg i poboczy; 

2) 19 kwietnia br. – wspólne posiedzenie komisji, którego tematem było zaopiniowanie 

materiałów na najbliższą sesję; 

- radny Kozłowski Tomasz – Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Spraw Socjalnych i 

Samorządu: 

Komisja od ostatniej sesji odbyła 2 posiedzenia w dniu 19 kwietnia br.: 

1) wspólne posiedzenie stałych komisji celem zaopiniowania materiałów na dzisiejszą sesję; 

2) wyjazdowe posiedzenie w Zakładzie Aktywności Zawodowej w Gołaszewie, którego 

tematem było „Zapoznanie się z wydatkowaniem dotacji otrzymanej przez ZAZ z PFRON pod 

koniec 2022 roku jak również z działalnością Zakładu za rok 2022”; 

Przewodniczący Komisji odczytał protokół z wyjazdowego posiedzenia oraz wnioski. 

- radny Kulczyński Roman – Przewodniczący Komisji Przestrzegania Prawa, Ochrony 

Środowiska i Komunikacji: 

Komisja od ostatniej sesji odbyła 2 posiedzenia: 

1) 12 kwietnia br.  – wyjazdowe posiedzenie wspólnie z Komisją Rolnictwa, Rozwoju 

Gospodarczego i Budżetu na temat dróg; 

Przewodniczący Komisji złożył obszerne sprawozdanie z wyjazdowego posiedzenia. 

2) 19 kwietnia br. – wspólne posiedzenie stałych komisji Rady Gminy celem zaopiniowania 

materiałów na dzisiejszą sesję; 
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Do sprawozdania komisji zgłosił zapytanie radny Rodzewicz zwracając uwagę na bardzo zły 

stan drogi powiatowej t.j zakręt przy leśniczówce, i odległość Zakrzewo – Zabiczyn, gdzie jest 

po prostu „ser”. 

Odpowiedzi udzielił radny Kulczyński wyjaśniając, że odcinek drogi na w/w zakręcie przy 

leśniczówce był zgłaszany na posiedzeniu Komisji z udziałem dyrektora Powiatowego Zarządu 

Dróg i podobnie była mowa o odcinku Zakrzewo-Zabiczyn. Dyrektor PZD wypowiedział się na 

Komisji, gdzie był również obecny radny powiatowy, że tyle się dowiezie tam kruszywa na ile 

pozwolą środki. Na razie zobaczy jaka jest sytuacja z kruszywem na ile pozwolą środki 

finansowe i wtedy będą te drogi naprawiane. 

Adn.8 - Podjęcie uchwały w sprawie programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Mieścisko w 2023 roku. 

Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawiła kierownik referatu ochrony środowiska – 

Natalia Włodarczak. 

Uchwała w sprawie Programu trafia ponownie pod obrady Gminy, gdyż poprzednia uchwała 

podjęta na sesji w marcu br. została przez Wojewodę uchylona z uwagi na zbyt ogólny wykaz 

środków finansowych na poszczególne zadania wynikające z Programu. W tym projekcie 

uchwały wydatki na poszczególne zadania zostały bardziej uszczegółowione. 

Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. 

Na 12 radnych obecnych na sesji uchwała w głosowaniu została podjęta jednogłośnie przy 12 

głosach „za”. 

(Imienny wykaz głosowania radnych stanowi Załącznik Nr 7 do protokołu). 

(Uchwała w sprawie programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie Gminy Mieścisko w 2023 roku stanowi Załącznik Nr 8 do 

protokołu). 

Adn.9. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie budżetu Gminy Mieścisko na rok 

2023. 

Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawiła Skarbnik Gminy – Paulina Durak. 

Skarbnik przedstawiła propozycje zwiększeń i zmniejszeń dochodów i wydatków w budżecie 

gminy. 

W wyniku wprowadzonych zmian następuje zwiększenie dochodów o kwotę 927.537,97 zł 

oraz zwiększenie wydatków o kwotę  2.467.537,97 zł. 

Do projektu uchwały zgłosił zapytania radny Roman Kulczyński: 

1) chodzi o wydatki związane z odpadami. Wydatki przekraczają dochody o 470.000 zł. Czy to 

są te wydatki, które już zaplanowaliśmy w budżecie na ten rok ? 

- Skarbnik – potwierdziła, że to są te które zaplanowano na ten rok; 

2) kanalizacja we Wieli – środki zostały zwiększone o 1.000.000 zł i kiedy ta kanalizacja ma się 

rozpocząć ? Czy te środki zostaną wykorzystane w tym roku ? 
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3) zmniejszono wydatki o 100.000 zł na Termomodernizację Szkoły z udziału budżetu Gminy. 

Co było przyczyną tego zmniejszenia ? 

Odpowiedzi na pytanie dot. dochodów i wydatków w gospodarce odpadami jak również 

zaoszczędzonych wydatków na termomodernizację Szkoły udzieliła Skarbnik Gminy – Paulina 

Durak. 

W gospodarce odpadami – dochody i wydatki. Już przy okazji budżetu gminy ustalono stawkę 

opłat za odpady i wyszła pewna różnica, którą dokładaliśmy ze środków budżetu gminy. Ale 

jednocześnie Skarbnik poinformowała, że realizując dochody i wydatki poprzedniego roku to 

dochody były większe o ponad 300.000 zł i te środki i tak muszą wrócić do budżetu gospodarki 

odpadami komunalnymi. Można dopłacać ze środków własnych budżetu gminy ewentualną 

różnicę między dochodami a wydatkami. 

Natomiast jeśli chodzi o termomodernizację to w związku z rozstrzygnięciem przetargów 

wyszły pewne oszczędności w środach własnych, które gmina chciała dołożyć do tej inwestycji. 

Ale decyzja Wójta była taka żeby te środki pozostały w Szkole. W związku z tym zmniejszamy 

z tej inwestycji, ale jednocześnie tworzymy nową inwestycję dotyczącą wymiany instalacji 

elektrycznej w budynku remontowanej Szkoły. One zostaną przeznaczone właśnie na ten cel. 

W temacie kanalizacji wsi Wiela odpowiedzi udzielił Wójt Gminy – Przemysław Renn. 

Jeśli chodzi o inwestycje związaną z budową kanalizacji sanitarnej we Wieli to po pierwsze 

czekamy za uzyskaniem pozwolenia na budowę od Starosty Wągrowieckiego. Po drugie – 

inwestycja będzie realizowana w 2 etapach, bo to będzie możliwe do zrobienia. Nie byłoby nas 

stać żeby realizować całość od razu. Pierwszy etap będzie obejmował odcinek od Mieściska. I 

teraz w zależności od kosztów, które zostaną wskazane w postępowaniu przetargowym, albo 

do miejsca przed firmą de HEUS albo do cmentarza czyli do początku Wieli i kolejnym etapem 

będzie od Wieli do ostatnich zabudowań. Natomiast to też jest zależne od tego w jaki sposób 

będziemy finansować tę inwestycję ponieważ mamy tutaj kilka możliwości. Pierwsza 

najprostsza, taka której zawsze unikamy, to całkowicie ze środków własnych i tego nie chcemy 

robić. Druga to możliwość finansowania z pożyczki umarzalnej o którą ubiegamy się z 

Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej. Wniosek jest 

procedowany. Nie wiemy jak będzie rozstrzygnięty, ale jeżeli będzie pozytywnie rozpatrzony 

to będziemy mieli zapewnione finansowanie z umorzeniem 1/3 tego zobowiązania, czyli tak 

naprawdę mówimy o 30 procentowej dotacji. Jest jeszcze trzecia możliwość, tutaj  jeszcze nie 

jest to całkiem jasne, możliwość finansowania ze źródeł bądź to rządowych ponieważ 

zapowiadane są subwencje kanalizacyjne, ale bez wskazania żadnych źródeł w prawie. Narazie 

są to deklaracje lub z innych źródeł poza budżetem państwa czyli ze źródeł europejskich. 

Natomiast to będzie ta druga część raczej realizowana w przyszłym roku budżetowym i to 

będzie wynikało także przy uchwalaniu budżetu i wieloletniej prognozy. Zatem  jeżeli będziemy 

mieć pozwolenie i decyzje o finansowaniu to będziemy podejmować decyzje, jak najbardziej 

adekwatne do naszej sytuacji, w jakim zakresie i kiedy chcemy, kiedy zaczniemy, kiedy 

skończymy to jest po części niezależne od nas. Bo wszystko zależy od uprawomocnienia się 

pozwolenia, ale także od tego finansowania. Więc tutaj parę czynników jeszcze musi się 

rozstrzygnąć i wtedy będziemy mogli podjąć ostateczną decyzję. 
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- radna Mazurek – zgłosiła zapytanie dotyczące zwiększenia wydatków z przeznaczeniem na 

dotację do powiatu wągrowieckiego na organizację autobusowego publicznego transportu 

zbiorowego. Czy to jest jakiś wynik konsultacji albo jakiegoś badania na jakich liniach, na jakich 

odcinkach drogi ten transport miałby się odbywać i w jakim zakresie ? 

W odpowiedzi Wójt wyjaśnił, że tego co radna pyta będzie dotyczyła też jedna z uchwał o 

pomocy finansowej dla Powiatu Wągrowieckiego. „Jest to wynikiem wniosku i procedury w 

którą wszedł Powiat Wągrowiecki. Ponieważ Powiat Wągrowiecki został członkiem Związku 

Transportowego w Wielkopolsce, dzięki czemu możliwe są dotacje dla samorządów na 

utrzymanie i rozwijanie linii autobusowych oraz zakup taboru. Zasada jest taka, że w tym 

Związku do którego Powiat przystąpił połowę kosztów prowadzenia tego transportu jest 

finansowana z tego Związku i z dotacji o które ten Związek ubiega się z budżetu centralnego, 

a drugą połowę przeznaczają samorządy w nim uczestniczące. Gmina, poszczególne gminy z 

naszego Powiatu członkami nie są, ale Powiat zwrócił się do nas z zapytaniem czy jesteśmy w 

stanie ten montaż finansowy zrobić tak, że tę połowę przypadającą na powiat podzielimy 

jeszcze na pół i powiat płaci swoją połowę, a na drugą połowę składają się samorządy na 

terenie których te linie autobusowe miałyby być utrzymane. Bo to jest warunek konieczny 

ponieważ bez tego Powiat nie znajdzie u siebie środków na realizację tego zadania i tak 

naprawdę musiałby te linie wygasić z końcem roku szkolnego. Chodzi o linie autobusowe 

przebiegające przez teren gminy Mieścisko, które łączą gminę z Wągrowce i służą w głównej 

mierze dojazdowi do szkół średnich, ale to nie chodzi o żadne nowe linie, które miałyby 

powstać np. od września czy od stycznia, tylko te które obecnie funkcjonują, a całe działanie 

ma spowodować że zostaną one utrzymane. Np. taką ostatnią linią, która powstała to była  

linia przez Pląskowo, Jaroszewo do Wągrowca, o którą zabiegali też rodzice i radny Kulczyński 

i ta linia powstała. Faktycznie jej rentowność jest bardzo niska lub na granicy rentowności, 

gdzie ten wykup biletów funkcjonuje i żeby można było pomyśleć o tym, że ta linia zostanie 

utrzymana w dłuższej perspektywie min. na tę linię takie, a takie środki finansowe z gminy i 

powiatu będą przeznaczone. Jeżeli i tak się umówiliśmy jako wójtowie, burmistrzowie z 

P.Starostą zobaczymy pozytywne efekty faktyczne, że te linie nie są likwidowane tylko są one 

utrzymane, możemy myśleć, bo my  jako gminy, możemy do Starosty wtedy wnioskować o to 

żeby np. od kolejnego roku budżetowego czy szkolnego uruchamiać dodatkowe linie, tam 

gdzie jest taki deficyt. Oczywiście deklarują także zwiększenie płatności z naszej strony. Więc 

to by pokazywało, że jest taka pewna perspektywa rozwoju tych linii autobusowych na terenie 

poszczególnych gmin, w tym na terenie gminy Mieścisko i akurat ta kwota, która przypadła dla 

gminy Mieścisko wynikła z ilości wozokilometrów ponieważ trudno było w innej drodze niż po 

prostu przez ilość kilometrów, które przypadają danej gminie podzielić koszty między 

gminami. Bo my mamy akurat taki ciekawy układ geograficzny, że aby dojechać do Wągrowca 

to musimy przejechać przez gminę Wągrowiec, która wcale np. mogłaby nie chcieć 

partycypować. Ale gmina Wągrowiec do tego przystąpiła i na naszą gminę wyszła kwota 

45.000 zł. Wójt wiąże nadzieję z tym, że byłoby w gminie kilka miejsc, gdzie ten autobus 

mógłby się pojawić”. 

- radna Mazurek – dotyczy zakupu i montażu wiaty autobusowej, gdzie ona ma być ? 

W odpowiedzi Wójt wyjaśnił, że chcemy postawić wiatę autobusową na skrzyżowaniu dróg: 

drogi powiatowej i wojewódzkiej. To jest na skrzyżowaniu Kłodzin, a  Jaroszewo. Był to 



8 
 

wniosek Młodzieżowej Rady Gminy, więc wychodzimy naprzeciw temu oczekiwaniu, aby tam 

jedną a może dwie wiaty postawić. 

Z kolei Skarbnik Gminy – Paulina Durak udzieliła odpowiedzi radnemu na pytanie zgłoszone na 

ostatnim wspólnym posiedzeniu Komisji w sprawie konieczności zmodernizowania przyłącza 

wodociągowego przy Bibliotece w Mieścisku odczytując przekazaną na piśmie odpowiedź 

dyrektora GBP. 

(Odpowiedź w sprawie zmodernizowania przyłącza wodociągowego stanowi Załącznik Nr 9 do 

protokołu). 

Przewodnicząca Rady przystąpiła do głosowania nad projektem uchwały. 

Radni w glosowaniu jednogłośnie przy 12 glosach „za” przyjęli uchwałę. 

(Imienny wykaz głosowania radnych stanowi Załącznik Nr 10 do protokołu). 

(Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie budżetu Gminy Mieścisko na rok 2023 stanowi 

Załącznik Nr 11 do protokołu). 

Adn.10-Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej na lata 2023-2032. 

Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawiła Skarbnik Gminy – Paulina Durak. 

W WPF dokonuje się zmian o zmiany jakie wprowadzone w budżecie gminy. Dokonuje się też 

aktualizacji limitu przedsięwzięć. 

Przewodnicząca Rady przystąpiła do glosowania nad projektem uchwały. 

Na 12 radnych obecnych na sesji, uchwała w głosowaniu została podjęta jednogłośnie przy 12 

głosach „za”. 

(Imienny wykaz glosowania radnych stanowi Załącznik Nr 12 do protokołu). 

(Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2023-2032 

stanowi Załącznik Nr 13 do protokołu). 

Adn.11-Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 

Wągrowieckiemu na dofinansowanie zadań z zakresu organizacji publicznego transportu 

zbiorowego w 2023 roku na terenie Powiatu Wągrowieckiego. 

Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawił Wójt Gminy. W swojej wypowiedzi nawiązał 

do trudności jakie pojawiły się z początkiem tego roku szkolnego i brakiem kursu autobusu 

przez Pląskowo-Jaroszewo oraz dojazdu młodzieży szkół średnich do Gniezna. Powiat 

Wągrowiecki jako organizator publicznego transportu zbiorowego złożył w dniu 2 lutego 

2023r.do Wojewody Wielkopolskiego wniosek o dofinansowanie z Funduszu Rozwoju 

Przewozów Autobusowych 18 linii w powiecie wągrowieckim w dni nauki szkolnej w 2023 

roku. W ramach Funduszu zgłoszono kilka linii komunikacyjnych przebiegających przez Gminę 

Mieścisko. Pozytywne rozpatrzenie wniosku nastąpiło pismem z dnia 30 marca br. Starosta 

zwrócił się do gmin o wsparcie finansowania wkładu własnego przez które przebiegają linie 

autobusowe zgłoszone do dofinansowania. Udział Gminy Mieścisko stanowi 45.000 zł. 
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Przewodnicząca Rady przystąpiła do głosowania projektu uchwały. 

Na 12 radnych obecnych na sesji, uchwała w głosowaniu została podjęta jednogłośnie przy 12 

głosach „za”. 

(Imienny wykaz głosowania radnych stanowi Załącznik Nr 14 do protokołu). 

(Uchwała w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Wągrowieckiemu na 

dofinansowanie zadań z zakresu organizacji publicznego transportu zbiorowego w 2023 roku 

na terenie Powiatu Wągrowieckiego stanowi Załącznik Nr 15 do protokołu). 

Adn.12 -  Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości lokalowych 

nr 43/1, nr 43/2 i nr 43/4 w Kłodzinie. 

Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawił Wójt Gminy. 

Przewodnicząca Rady przystąpiła do głosowania nad projektem uchwały. 

Na 12 radnych obecnych na sesji uchwała w głosowaniu została podjęta jednogłośnie przy 12 

głosach „za”. 

(Imienny wykaz glosowania radnych stanowi Załącznik Nr 15 do protokołu). 

(Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości lokalowych nr 43/1, nr 43/2 i 

nr 43/4 w Kłodzinie stanowi Załącznik Nr 16 do protokołu). 

 

Adn. 13. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie wspólnej obsługi jednostek 

organizacyjnych Gminy Mieścisko. 

Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawiła Skarbnik Gminy – Paulina Durak. 

Przedmiotem uchwały jest przekazanie do Centrum Usług Wspólnych w ramach działającej 

przy CUW Międzyzakładowej Kasie Zapomogowo-Pożyczkowej – obsługi kasy Zapomogowo-

Pożyczkowej działającej dotychczas przy Urzędzie Gminy. 

Przewodnicząca Rady przystąpiła do głosowania nad projektem uchwały. 

Na 12 radnych obecnych na sesji uchwała w głosowaniu została podjęta jednogłośnie przy 12 

głosach „za”. 

(Imienny wykaz głosowania radnych stanowi Załącznik Nr 17 do protokołu). 

(Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie wspólnej obsługi jednostek organizacyjnych Gminy 

Mieścisko stanowi Załącznik Nr 18 do protokołu). 

Adn.14 -  Podjęcie uchwały w sprawie kontynuacji członkostwa Gminy Mieścisko w 

Stowarzyszeniu „Dolina Wełny”, działającym jako Lokalna Grupa Działania. 

Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawiła Sekretarz Gminy – Alicja Kędracka. 

Przewodnicząca Rady przystąpiła do głosowania nad projektem uchwały. 

Na 12 radnych obecnych na sesji, uchwała w głosowaniu została podjęta jednogłośnie przy 

12 głosach „za”. 

(Imienny wykaz głosowania radnych stanowi Załącznik Nr 18 do protokołu). 
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(Uchwała w sprawie kontynuacji członkostwa Gminy Mieścisko w Stowarzyszeniu „Dolina 

Wełny”, działającym jako Lokalna Grupa Działania stanowi Załącznik Nr 19 do protokołu). 

Adn.15 - Sprawozdanie z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny za 2022 rok. 

Sprawozdanie przedstawiła kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej – Irena Woźniak. 

(Sprawozdanie z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny za 2022 rok stanowi Załącznik 

Nr 20 do protokołu). 

 

Adn.15. Interpelacje i zapytania radnych 

Przewodnicząca Rady poinformowała, że w okresie międzysesyjnym nie wpłynęła żadna 

interpelacja ani zapytanie na piśmie. 

 

Adn.16. Wolne głosy i wnioski 

- radny Rodzewicz – ponowił zapytanie zgłoszone na wspólnym posiedzeniu Komisji jak 

wygląda od strony prawnej ochrona w formie użytek przyrodniczy ? 

- radny Kulczyński – nawiązał do ostatniego wyjazdowego posiedzenia komisji i zapytał co ma 

powstać w miejscu po starej hydrofornii w Tumidaju, którą przejęła gmina ? 

- radny Karasiewicz – co w sytuacji jeśli z porządku obrad został wycofany projekt uchwały w 

sprawie ustanowienia pomnika przyrody „Aleja Strzeszkowska”. Czy Rada będzie ją ponownie 

procedować ? 

Wójt w odpowiedzi na zapytanie radnego o wycofanie z porządku obrad w/w uchwały 

wyjaśnił, że niezrozumiała jest decyzja Rady o wycofaniu projektu ponieważ cały efekt pracy 

został wyrzucony do kosza. Czy podobnie Wójt dzisiaj też ma podejmować decyzje w obawie, 

że komuś może się narazić. Rada ma mandat społeczny i podejmuje decyzje. Niezrozumiałe 

jest wycofanie projektu z porządku. Wójt uważał, że projekt uchwały powinien jeszcze raz 

procedować gdyż Rada go wycofała a to był bezcelowy wydatek. Nikt z radnych na żadnym 

etapie nie negował podjęcia tej uchwały. Po konsultacjach społecznych było zebranie 

mieszkańców i nikt podczas zebrania nie wyraził sprzeciwu. Zdaniem Wójta dzisiejsza decyzja 

była pochopna i podjęta emocjonalnie i w tym momencie nasuwa się pytanie czy ponownie 

Wójt ma procedować uchwałę. Zdaniem Wójta był to ze strony Rady błąd. Jeśli była opinia 

negatywa to trzeba było podjąć uchwałę. 

Jeśli chodzi o temat Tumidaju to wartoby na jednym z posiedzeń komisji to przedyskutować. 

To zadanie jest wpisane w Gminny Program Rewitalizacji Inwestycji. W lipcu lub sierpniu 

będzie przedkładany na sesję projekt uchwały w sprawie Gminnego Programu Rewitalizacji. 

- radny Tomasz Kozłowski odniósł się do dzisiejszego wniosku o wycofanie projektu uchwały. 

Otóż na komisje wspólne w dniu 19 kwietnia br. został przedłożony protokół konsultacji z 

mieszkańcami w prawie planowanego pomnika przyrody. Radny zadał pytanie dlaczego tak 

późno ? W tym miejscu przytoczył wszystkie argumenty, które skłoniły Radę do wycofania z 

porządku obrad tego projektu: W protokole było przedstawione, że mapy będące załącznikiem 

do ekspertyzy zostały opracowane na już nieaktualnych mapach bez udziału geodety. 

Sugerowano, że część drzew planowanej alei może rosnąć  na granicy z działkami prywatnymi, 

a nawet już na działkach prywatnych. Kolejny temat w protokole czy po podjęciu uchwały 

będzie możliwość rozbudowy drogi ? gdzie była odpowiedź, że rozbudowa pasa drogowego 

nie będzie możliwa. Kolejny temat możliwych ograniczeń w użytkowaniu pola przy użyciu 

głębosza co w przypadku pomnika przyrody nie będzie możliwe ze względu na znaczna 

ingerencje zabiegu w glebę. Na spotkaniu konsultacyjnym z mieszkańcami 19 osób było 
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„przeciw”. Nie ma tych co byli „za”. W jednym punkcie zebrania też się odniesiono, że na 

spotkaniu był tylko 1 radny. Na komisjach radni odpowiedzieli, że nie wiedzieli o konsultacjach, 

Po tych wyjaśnieniach Rada dzisiaj zgłosiła wniosek formalny o wycofanie z porządku projektu 

uchwały w sprawie ustanowienia pomnika przyrody. Gdyby Rada wcześniej wiedziała o  treści 

protokołu z konsultacji to byłaby inna decyzja. 

- Wójt – wyjaśnił, że protokół z konsultacji społecznych był zamieszczony w Biuletynie 

Informacji Publicznej. Był  on jednym z elementów uchwały jako materiał pomocniczy. Nic nie 

stało na przeszkodzie żeby na Komisjach zadać pytanie. Wójt wyraził opinie, że może dojść do 

sytuacji żeby nie głosować procedowanej uchwały to będzie wycofywana z porządku obrad. 

Bardzo dużo jest sytuacji, że musimy podejmować decyzję na szybko. 

- radny Tomasz Kozłowski – stwierdził, że dzisiejsza decyzja Rady wynika z faktu, że radni nie 

wiedzieli o wielu rzeczach min. że  drzewa stoją w niektórych działkach prywatnych. 

- radna Mazurek – my jako Rada podnieśliśmy rękę. Powinniśmy dbać o przyrodę. Można było 

szukać kompromisu. 

- Wójt – była ta decyzja czy mamy się tym zajmować. Zgadza się, że 2 drzewa stoją na 

prywatnej nieruchomości, co nie znaczy żeby ich nie objąć ochroną. 

- Wójt – wyjaśnił, że właściciele tych przyległych pól do wspomnianej alei przyszli do Urzędu 

żeby stojące tam drzewa przyciąć a teraz przyszli żeby nie było pomnika przyrody. Wójt 

wyjaśnił, że trzeba tę decyzję podjąć. Można było temat jeszcze przedyskutować przed sesją. 

Na pewno będziemy do tego projektu uchwały wracać. 

- radny Tomasz Kozłowski – na komisjach było pytanie o głębosza i faktu objęcia ochroną 

całych drzew i ich korzeni.  

- Wójt – jeśli może dojść do zabiegów rolniczych, które mogą uszkodzić chronione drzewo to 

należy temu przeciwdziałać. 

- radny Kulczyński – myślał, że jeśli będziemy przeciw uchwale to jeszcze drugi raz Rada będzie 

debatować. 

- radny Rodzewicz – powrócił do zgłoszonego na komisjach wniosku o przygotowanie 

informacji o użytku przyrodniczym żeby nie był tak rygorystyczny i nie było takich obostrzeń 

jak przy pomniku przyrody. 

- radny Witucki - jeśli chodzi o aleję lipową w Sarbii to trzeba wyjaśnić kogo własnością jest 

aleja. 

- Sekretarz Gminy – w nawiązaniu do pytania radnego o użytek ekologiczny otóż ograniczenia, 

zakazy są takie same jak przy pomniku przyrody. Użytek ekologiczny musi dotyczyć całego 

obszaru chronionego, torfowiska, bagna itp. Ograniczenia są takie same. 

- radny Rodzewicz - czy w sytuacji jeśli przy alei w Strzeszkowie  rosną też topole o niskiej 

wartości nie wystąpić o ich usunięcie ? 

- Wójt – zwrócił uwagę historycznie na znaczenie topoli dla mieszkańców Sarbii. Jest wniosek 

Powiatu o wycięcie topoli przy drodze Nieświastowice-Popowo Kościelne z uwagi na ich 

zagrożenie podczas gdy już do Wójta wpłynął wniosek mieszkańców okolicznych wsi o ich 

zachowanie. 

- radna Chelwing – zabierając głos w dyskusji wyjaśniła, że za głosem przeciw alei w 

Strzeszkowie przekonało ją zdanie mieszkańców przyległych działek, że w przypadku pomnika 

przyrody nie będzie można zrobić żadnych zmian użytkowania ziemi. Jeśli osoba kupiła tam  2 

działki i miała jakieś plany. Zdaniem radnej powinniśmy słuchać głosów mieszkańców, gdyż 

ktoś ma jakieś plany a Rada podejmie uchwałę o pomniku przyrody co może te plany 
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ograniczyć. Jeśli chodzi o wniosek o wycofanie na sesji dlatego, że na komisjach nie było kilku 

radnych. 

- radna Mazurek – zaproponowała temat dla Komisji Przestrzegania Prawa dot. fotowoltaiki 

na terenie gminy; 

- radna Kulczyński – zwrócił na brak w uchwale o pomniku przyrody zapisu, że ta aleja spełnia 

wymagania żeby być pomnikiem przyrody. Rada musi się zastanowić czy chce tej uchwały.  

Wyjaśnił, że na zebraniu w sprawie konsultacji nt. pomnika przyrody byli mieszkańcy, którzy 

byli za pomnikiem przyrody a nie zabierali głosu. 

W związku z wyczerpaniem dyskusji i punktów porządku sesji Przewodnicząca Rady 

podziękowała wszystkim za udział i zamknęła LXIV sesję Rady Gminy Mieścisko. 

 

 

  Protokółowała:              Przewodniczyła sesji:  

 

 Inspektor ds. obsługi organów                                      Przewodnicząca Rady 

             gminy  

                       /Wiesława Kujawa/     /Kamila Mazurek/ 

 

 

 


